



كلية طب البشرى-جامعة دمياط قسم الباطنة العامة

الرؤية

أن يكون قسم الباطنة العامة مركزًا رائدًا في التعليم الطبي، والخدمات الإكلينيكية، والبحث العلمي في مجالات الطب الباطني وفروعه الدقيقة، محليًا وإقليميًا، بما يسهم في تخريج أطباء متميزين وتقديم رعاية صحية متكاملة مبنية على أفضل المارسات الطبية العالمية.

الرسالة

يعمل قسم الباطنة العامة على تحقيق التميز في:

- 1. التعليم الطبي: من خلال إعداد طلاب وطالبات الطب بالمعرفة والمهارات السريرية اللازمة لمارسة الطب الباطني بكفاءة وأخلاقية.
- الحدمة الطبية: بتقديم رعاية صحية عالية الجودة في جميع تخصصات الباطنة الدقيقة، مع التركيز على سلامة المريض والارتقاء بتجربة العلاج.
 - البحث العلمي: بتشجيع ودعم البحث الأكاديمي والإكلينيكي الذي يعزز فهم الأمراض الباطنية ويطور وسائل التشخيص والعلاج.
- 4. التدريب المتخصص: عبر برامج الدراسات العليا والتدريب المستمر لأطباء الزمالة والماجستير والدكتوراه في فروع الباطنة.
 - 5. خدمة المجتمع: من خلال التوعيّة الصحية والمبادرات المجتمعية التي تسهم في تحسين الصحة العامة والوقاية من الأمراض





Damietta University-Faculty of Medicine Internal medicine Department

Vision

To be a leading center of excellence in medical education, clinical care, and research in internal medicine and its subspecialties—locally, regionally, and internationally—by graduating highly competent physicians and delivering comprehensive, evidence-based healthcare.

Mission

The Department of Internal Medicine is committed to:

- 1. Medical Education: Providing undergraduate and postgraduate students with high-quality education, clinical skills, and professional ethics to practice internal medicine effectively.
- 2. Clinical Services: Delivering high-standard, patient-centered care across all subspecialties of internal medicine, with an emphasis on safety, compassion, and excellence.
- 3. Research: Promoting and supporting innovative clinical and academic research that advances knowledge and improves diagnostics and therapeutics in internal medicine.
- 4. Postgraduate Training: Offering robust training programs for residents, master's, and doctoral candidates to develop the next generation of specialists and academicians.
- 5. Community Service: Engaging in public health education, outreach, and preventive healthcare initiatives that contribute to community well-being and awareness.